
Protokół Nr LXII/1/2009 

z LXII sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 27 października 2009 r.  

w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 
 

Na ustawowy stan 34 radnych w LXII sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło 33 radnych, 

co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad  (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu). 

 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dokonał otwarcia LXII sesji Rady 

Miasta i prowadził obrady. Powitał radnych oraz: 

 

 Pana Andrzeja Szlachtę – Posła na Sejm RP, 

 Pana Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa, 

 Pana Marka Ustrobińskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 

 Pana Henryka Wolickiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa,  

 Panią Janinę Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa, 

 Pana Marcina Stopę – Sekretarza Miasta Rzeszowa  

(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu), 

 Przedstawicieli Rad Osiedlowych (lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu),  

 Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta,  

 kierowników  jednostek współdziałających  z Miastem,  a  także  przedstawicieli  radia,  prasy  

i  telewizji,  przybyłych  zaproszonych  gości  i mieszkańców miasta  (lista  obecności  stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Następnie  Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  LXII  sesji 

Rady Miasta Rzeszowa. 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

 

1. Uchwała w  sprawie  zaciągania  zobowiązań  na  realizację  zadań  o wartości  przekraczającej 

granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr LXII/4/2009/. 

 

2. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej (ul. Rejtana) /druk nr LXII/5/2009/. 

 

3. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant” /druk nr LXII/7/2009/. 

 

4. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w Rzeszowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej /druk nr LXII/8/2009/. 

 

5. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  emisji  obligacji  /druk  

nr LXII/6/2009/. 

 

6. Uchwała  w  sprawie  zaciągania  zobowiązań  w  zakresie  podejmowania  inwestycji  

o wartości  przekraczającej  granicę  ustaloną w  budżecie miasta Rzeszowa  na  2009  r.  /druk  

nr LXII/16/2009/. 

 

7. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr LXII/15/2009/. 
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8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonej jako działka 56/26 

w obr. 219, zabudowanej budynkiem hotelowym /druk nr LXII/10/2009/. 

 

9. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych 

położonych w Rzeszowie przy ul. Spacerowej /druk nr LXII/11/2009/. 

 

10. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr LXII/12/2009/. 

 

11. Uchwała  w  sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  położonych  w  Rzeszowie  /druk  

nr LXII/13/2009/. 

 

12. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr LXII/14/2009/. 

 

13. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr LXII/17/2009/. 

 

14. Uchwała  zmieniająca  Uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  utrzymania  czystości  

i porządku na terenie miasta Rzeszowa /druk nr LXI/2/2009/. 

 

15. Uchwała  w  sprawie  zasad  i  trybu  przyznawania,  wstrzymywania  i  cofania  stypendiów 

sportowych /druk nr LXII/1/2009/. 

 

16. Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Zmiany  Nr  186/13/2009 Miejscowego 

Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego  Nr  107/15/2005  „Rzeszowskie  Centrum 

Komunikacyjne” /druk nr LXII/9/2009/. 

 

17. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  trybu  udzielania  

i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie 

Gminy Miasto Rzeszów przez podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych /druk 

nr LXI/1/2009/. 

 

18. Uchwała w  sprawie  przystąpienia  do  Programu  „Uczenie  się  przez  całe  życie” Comenius 

/druk nr LXII/3/2009/. 

 

19. Informacja o stopniu realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009 (1 września 2008 

r.  –  31  sierpnia  2009  r.)  z  uwzględnieniem  wyników  egzaminów  zewnętrznych  /druk  

nr LXII/2/2009/. 

 

20. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 

21. Zapytania i interpelacje. 
 

22. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  wpłynęły 

następujące wnioski dotyczące zmiany proponowanego porządku obrad: 

 

1) Wniosek  Klubu  Radnych  PiS  o  rozszerzenie  porządku  obrad  – w  pkt  1a  –  o  „Informację 

Prezydenta  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  wykazu  działań  podejmowanych  przez  Gminę 

Miasto  Rzeszów,  mających  na  celu  przejęcie  nieruchomości  stanowiącej  własność  Skarbu 

Państwa, zabudowanej Halą Sportową „Walter” w Rzeszowie”. 
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2) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 7a – o projekt 

uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 

3) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 16a – o projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/964/2009 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 7 lipca 

2009  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia Miejscowego  Planu  Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu Przybyszówka w Rzeszowie. 

 

4) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 18a – o projekt 

uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

 

5) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 18b – o projekt 

uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  oraz  zatrudniania  osób  niepełnosprawnych,  

z  uwzględnieniem  planu  finansowego  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych na 2009 rok. 

 

6) Wniosek  Radnego  Pana  Andrzeja  Deca  o  rozszerzenie  porządku  obrad  –  w  pkt  19a  –  

o „Informację o stanie prac  i zamierzeniach odnośnie  lokalizacji na przedłużeniu ul. Rejtana 

nowego targowiska”. 

 

7) Wniosek  Prezydenta  Miasta  Rzeszowa  o  rozszerzenie  porządku  obrad  –  w  pkt  19b  –  

o informację na temat oświadczeń majątkowych. 

 

8) Wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – o zdjęcie z porządku obrad pkt 14 – 

projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Rzeszowa. 

 

9) Wniosek  Komisji  Sportu,  Rekreacji  i  Turystyki  –  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  pkt  15  

i  skierowanie  do  prac  w  Komisjach  –  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu 

przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych. 

 

Przeprowadzono głosowanie wniosków dotyczących zmiany porządku obrad LXII sesji. 

 

1) Wniosek  Klubu  Radnych  PiS  o  rozszerzenie  porządku  obrad  – w  pkt  1a  –  o  „Informację 

Prezydenta  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  wykazu  działań  podejmowanych  przez  Gminę 

Miasto  Rzeszów,  mających  na  celu  przejęcie  nieruchomości  stanowiącej  własność  Skarbu 

Państwa,  zabudowanej Halą  Sportową  „Walter” w  Rzeszowie”  został  przyjęty  25  głosami 

„za”, bez głosów przeciwnych, przy 8 głosach wstrzymujących. 

 

2) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 7a – o projekt 

uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. został przyjęty jednomyślnie 

(33 głosami „za”). 

 

3) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 16a – o projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/964/2009 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 7 lipca 

2009  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia Miejscowego  Planu  Zagospodarowania 

Przestrzennego  Nr  185/12/2009  na  osiedlu  Przybyszówka  w  Rzeszowie  został  przyjęty 

jednomyślnie (32 głosami „za”). 
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4) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 18a – o projekt 

uchwały w  sprawie  realizacji  projektu w  ramach  Programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki 

został przyjęty jednomyślnie (33 głosami „za”). 

 

5) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 18b – o projekt 

uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  oraz  zatrudniania  osób  niepełnosprawnych,  

z  uwzględnieniem  planu  finansowego  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych na 2009 rok został przyjęty jednomyślnie (33 głosami „za”). 

 

6) Wniosek  Radnego  Pana  Andrzeja  Deca  o  rozszerzenie  porządku  obrad  –  w  pkt  19a  –  

o „Informację o stanie prac  i zamierzeniach odnośnie  lokalizacji na przedłużeniu ul. Rejtana 

nowego targowiska” został przyjęty 26 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 5 głosach 

wstrzymujących. 

 

7) Wniosek  Prezydenta  Miasta  Rzeszowa  o  rozszerzenie  porządku  obrad  –  w  pkt  19b  –  

o  informację  na  temat  oświadczeń majątkowych  został  przyjęty  jednomyślnie  (32  głosami 

„za”). 

 

8) Wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – o zdjęcie z porządku obrad pkt 14 – 

projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  utrzymania 

czystości  i porządku  na  terenie miasta Rzeszowa  został przyjęty  jednomyślnie  (33  głosami 

„za”). 

 

9) Wniosek  Komisji  Sportu,  Rekreacji  i  Turystyki  –  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  pkt  15  

i  skierowanie  do  prac  w  Komisjach  –  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu 

przyznawania, wstrzymywania  i cofania stypendiów sportowych został przyjęty 27 głosami 

„za”, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących. 

 

Porządek obrad LXII sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 

1. Uchwała w  sprawie  zaciągania  zobowiązań  na  realizację  zadań  o wartości  przekraczającej 

granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr LXII/4/2009/. 

 

2. „Informacja Prezydenta Miasta Rzeszowa w sprawie wykazu działań podejmowanych przez 

Gminę Miasto  Rzeszów,  mających  na  celu  przejęcie  nieruchomości  stanowiącej  własność 

Skarbu Państwa, zabudowanej Halą Sportową „Walter” w Rzeszowie”. 

 

3. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej (ul. Rejtana) /druk nr LXII/5/2009/. 

 

4. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant” /druk nr LXII/7/2009/. 

 

5. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w Rzeszowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej /druk nr LXII/8/2009/. 

 

6. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  emisji  obligacji  /druk  

nr LXII/6/2009/. 
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7. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania  inwestycji o wartości 

przekraczającej  granicę  ustaloną  w  budżecie  miasta  Rzeszowa  na  2009  r.  /druk  

nr LXII/16/2009/. 

 

8. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr LXII/15/2009/. 

 

9. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonej jako działka 56/26 

w obr. 219, zabudowanej budynkiem hotelowym /druk nr LXII/10/2009/. 

 

11. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych 

położonych w Rzeszowie przy ul. Spacerowej /druk nr LXII/11/2009/. 

 

12. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr LXII/12/2009/. 

 

13. Uchwała  w  sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  położonych  w  Rzeszowie  /druk  

nr LXII/13/2009/. 

 

14. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr LXII/14/2009/. 

 

15. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr LXII/17/2009/. 

 

16. Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Zmiany  Nr  186/13/2009 Miejscowego 

Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego  Nr  107/15/2005  „Rzeszowskie  Centrum 

Komunikacyjne” /druk nr LXII/9/2009/. 

 

17. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/964/2009 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 7 lipca 

2009  r. w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia Miejscowego  Planu  Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu Przybyszówka w Rzeszowie. 

 

18. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  trybu  udzielania  

i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie 

Gminy Miasto Rzeszów przez podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych /druk 

nr LXI/1/2009/. 

 

19. Uchwała w  sprawie  przystąpienia  do  Programu  „Uczenie  się  przez  całe  życie”  Comenius 

/druk nr LXII/3/2009/. 

 

20.  Uchwała w sprawie realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

 

21. Uchwała zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  oraz  zatrudniania  osób  niepełnosprawnych,  

z  uwzględnieniem  planu  finansowego  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych na 2009 rok. 

 

22. Informacja o stopniu realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009 (1 września 2008 

r.  –  31  sierpnia  2009  r.)  z  uwzględnieniem  wyników  egzaminów  zewnętrznych  /druk  

nr LXII/2/2009/. 
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23. Wniosek Radnego Pana Andrzeja Deca: „Informacja o stanie prac  i zamierzeniach odnośnie 

lokalizacji na przedłużeniu ul. Rejtana nowego targowiska”. 

 

24. Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

 

25. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 

26. Zapytania i interpelacje. 
 

27. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady Miasta  Rzeszowa  –  przed  rozpoczęciem  realizacji 

porządku obrad udzielił głosu zaproszonemu na sesję Panu Andrzejowi Szlachcie – Posłowi na Sejm 

RP. 

 

Pan Andrzej  Szlachta  –  Poseł  na  Sejm RP  –  poinformował,  że  jego  obecność  jest  spowodowana 

prośbą Pani Minister Grażyny Gęsickiej, która nie mogła być na sesji, a która prosiła o zabranie głosu 

w  związku  z  pismem  Klubu  Sportowego  „Walter”  skierowanym  do  parlamentarzystów,  

a  dotyczącym  trwającej  od  kilkunastu  miesięcy  publicznej  debaty  o  sytuacji  tego  klubu.  Dalej 

poinformował,  że  jako Poseł z Rzeszowa miał okazję podczas debaty o sporcie zwrócić się do Pana 

Ministra Sportu z pytaniem czy Minister Sportu zna aktualną sytuację Klubu Sportowego „Walter”  

w  Rzeszowie  i  czy  planuje  zaangażowanie  się  w  rozwiązanie  zaistniałego  problemu.  Dodał,  

że odpowiedź podczas debaty nie padła, ale myśli, że otrzyma odpowiedź na piśmie.  

Poinformował, że w minionym roku skierował interpelację do Ministra Skarbu, w której była zawarta 

prośba  i  pytanie  o  możliwości  przekazania  budynku  Klubu  Sportowego  „Walter”  władzom 

samorządu Miasta Rzeszowa. W odpowiedzi Pan Minister skonkludował, że to właściwie starosta –  

w  tym  przypadku  Prezydent Miasta,  jest władny  podjąć  stosowne  decyzje.  Śledząc  dalszy  los  tej 

sytuacji  dowiedział  się,  że  ten majątek  został  przekazany  do  resortu Ministra Obrony Narodowej  

i to ten podmiot administracji rządowej w chwili obecnej  jest dysponentem tego obiektu. Stwierdził,  

że  jest  to  problem,  który  powinien  rozwiązać  samorząd Miasta  Rzeszowa.  Zwrócił  się  do  Pana 

Prezydenta i do Wysokiej Rady z prośbą o podjęcie merytorycznej dyskusji i rozważenie możliwości 

rozwiązania  tego  problemu  tak,  by  nie  angażować Ministra Obrony Narodowej  i Ministra  Sportu 

chyba, że rzeczywiście wyczerpią się inne możliwości. Następnie przypomniał historię powstawania 

hali  na  Podpromiu  i  zaproponował,  aby  właśnie  tam  spróbować  znaleźć  miejsce  dla  Klubu 

Sportowego „Walter”. Zaapelował do Radnego Pana Kazimierza Grenia, aby zajął się sportem dzieci  

i młodzieży w naszym województwie, bo to właśnie wśród nich rosną młode talenty. Zwrócił się do 

Wysokiej Rady, aby postarała się na tej sesji rozwiązać przedmiotowy problem w drodze konsensusu. 

 

Pan Tadeusz  Ferenc  – Prezydent Miasta Rzeszowa  –  podziękował  Panu Andrzejowi  Szlachcie  za 

przybycie i wystąpienie. Poinformował, że obecnie budowane są 4 nowe hale sportowe, w tym przy 

ul. Dąbrowskiego i na Załężu. Przedstawił propozycję dla młodzieży, która w chwili obecnej ćwiczy 

na hali „Walter”, by trenowała w nowobudowanej, większej niż „Walter” hali przy ul. Dąbrowskiego, 

która  jako pierwsza z nowobudowanych hal zostanie oddana do użytku – w czerwcu 2010 r. Dodał,  

że decyzje co do hali „Walter” leżą w gestii rządu – to rząd decyduje o tym, czy tę halę dać wojsku, 

czy  pozostawić  policji. Podkreślił,  że  jako  Prezydent Miasta Rzeszowa  jest  bardzo  zainteresowany 

rozwojem sportu w Rzeszowie i ta młodzież, która chce ćwiczyć, będzie miała piękną halę od czerwca 

2010 r.  

 

Pan Konrad Fijołek  – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa  –  zaproponował,  aby dyskusję na 

temat  hali  „Walter”,  przewidzianą  w  pkt  2  porządku  obrad,    kontynuować  i  rozpoczął 

przyjmowanie  zgłoszeń do dyskusji  (wniosek Klubu Radnych PiS o  rozszerzenie porządku obrad  
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o „Informację Prezydenta Miasta Rzeszowa w sprawie wykazu działań podejmowanych przez Gminę 

Miasto Rzeszów, mających  na  celu  przejęcie  nieruchomości  stanowiącej własność  Skarbu Państwa, 

zabudowanej Halą Sportową „Walter” w Rzeszowie” stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Pan  Tadeusz  Ferenc  –  Prezydent Miasta Rzeszowa  –  powiedział,  że  obecne warunki, w  których 

młodzież ćwiczy nie są dobre, a hala „Walter” wymaga remontu. Natomiast nowo wybudowana hala 

będzie  zapewniać  wszelkie  warunki,  jakie  są  potrzebne  do  uprawiania  przez  młodzież  sportu. 

Zaproponował, że spotka się z młodzieżą, która ćwiczy na hali „Walter” i zapewni im lepsze warunki 

do uprawnia sportu. 

 

Radny Pan  Jerzy  Jęczmienionka  – nie  zgodził  się  z opinią Pana Prezydenta,  że hala  „Walter”  jest  

w bardzo złym stanie technicznym. Powiedział, że był osobiście na hali i uważa, że przy niewielkich 

nakładach technicznych hala będzie  jeszcze długo służyć młodzieży. Stwierdził, że Miasto Rzeszów, 

jako  prawie  200‐tysięczne miasto,  nawet  z  nowymi  obiektami,  które  buduje,  nie  zapewni w  pełni  

oferty  sportowej dla młodzieży.  Skierował  pytanie do Pana  Prezydenta:  „Jakie  konkretne  działania  – 

pisma, wystąpienia, wnioski – zostały podjęte, aby przejąć tę halę?”. Dodał, że kontaktował się z Panem płk 

Kochańskim, który jednoznacznie stwierdził, że to gospodarz Miasta Rzeszowa powinien wystąpić do 

Ministra Obrony Narodowej  z wnioskiem  o  przejęcie  tej  hali  i  przy  pozytywnej  opinii Wojewody 

Podkarpackiego nie ma żadnych przeszkód, aby halę przejąć, nawet za symboliczną kwotę. Zwrócił 

się do Wysokiej Rady, aby poparła jego prośbę skierowaną do Pana Prezydenta, dotyczącą zwrócenia 

się z wnioskiem do Ministra Obrony Narodowej. 

 

Pani  Marta  Niewczas  –  Wiceprzewodnicząca  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  w  trybie  ad  vocem 

poinformowała, że 8 czerwca 2009 r. zostało skierowane pismo do Pana płk Krzysztofa Kochańskiego 

z prośbą o zajęcie  stanowiska w  sprawie hali „Walter”, w związku z podjęciem przez Radę Miasta 

uchwały o wyrażeniu woli przejęcia trwałego zarządu hali od Wojska Polskiego. W odpowiedzi Pan 

płk Krzysztof Kochański poinformował, że nie jest osobą władną do wyrażania stanowiska, ani też do 

podejmowania  decyzji  w  sprawie  zbędności  nieruchomości  oddanej  w  zarząd  resortu  Obrony 

Narodowej.  W  związku  z  zaistniałymi  sprzecznościami,  poprosiła  Pana  Radnego  Jerzego 

Jęczmienionkę o wyjaśnienie tej kwestii. 

 

Radny  Pan  Andrzej  Dec  –  stwierdził,  że  nie  widzi  żadnych  sprzeczności,  ponieważ  Pan  

płk Kochański nic w tej sprawie zrobić nie może  i w związku z tym należałoby się odwołać do  jego 

zwierzchników,  zatem  pomysł,  aby  skierować  wystąpienie  do MON‐u  wydaje  się  bardzo  dobry. 

Zauważył, że w  lutym br. Rada podjęła uchwałę wyrażającą  intencję przejęcia tej hali  i zobowiązała 

Prezydenta, aby takie działania podjął. Jednocześnie uznał, że można by jednak z tego zrezygnować, 

jeśli  Pan  Prezydent  zadeklaruje,  że wystąpi  z  takim  pismem  do Ministerstwa Obrony Narodowej. 

Podkreślił,  że  jeśli  takiej deklaracji nie będzie,  to  zawnioskuje o podjęcie uchwały w  sprawie  chęci 

wystąpienia  z  taką  inicjatywą przez Radę, bowiem  –  jak podkreślił  – nie  chodzi wyłącznie o Klub 

Sportowy  i młodzież, która na hali ćwiczy, ale również o działkę. Dodał, że gdyby to się  jednak nie 

udało,  to należy podjąć kroki zaradcze, aby młodzież  ćwicząca na hali „Walter” do  czasu otwarcia 

nowej  hali  przy  ul.  Dąbrowskiego  miała  gdzie  ćwiczyć.  Stwierdził,  że  najlepiej  porozumieć  się  

z wojskiem, aby do czerwca 2010 r. młodzież mogła zostać na hali „Walter”. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił pismo Ministra Obrony Narodowej 

zawierające  informację,  że  przedmiotowa  nieruchomość  usytuowana w  bezpośrednim  sąsiedztwie 

kompleksu wojskowego wykorzystywana  będzie  na  cele  związane  z  obronnością  kraju. Następnie 

stwierdził, że najważniejszą sprawą, o której należy  teraz myśleć  jest,  tak  jak pisze Minister Obrony 

Narodowej,  obronność  kraju.  Jednocześnie  ponownie  zapewnił,  że  młodzież  będzie  miała  gdzie 

ćwiczyć. 
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Radny Pan Edmund Kalandyk – zwrócił uwagę na to, że sekcje działające w KS „Walter” stanowią 

więzi klubowe  i  ich  rozproszenie po halach  sportowych będzie  równoznaczne  z położeniem kresu 

działalności  Klubu.  Dodał,  że  stanowisko  Pana  Prezydenta  odnośnie  przejęcia  hali  jest 

niejednoznaczne, natomiast Pan Poseł Andrzej Szlachta  jako przedstawiciel Rzeszowa w Sejmie RP 

powinien wskazać,  czyj  podpis  jest  potrzeby  do  przejęcia  hali,  ponieważ  nie wiadomo  kto  o  tym 

przejęciu decyduje. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział,  że Miasto  jest zainteresowane, 

tym,  aby młodzież  ćwiczyła.  Podkreślił,  że  Klub  jest wspomagany  przez  budżet miejski  i Miasto 

zapewni możliwość  trenowania młodzieży, nawet gdyby  trzeba było  już dzisiaj zapewnić  inną salę. 

Dodał,  że kierownictwo wojska  stacjonującego w Rzeszowie zawsze  twierdziło,  że dostosuje  się do 

grafiku ćwiczeń młodzieży, by zapewnić im możliwość trenowania. 

 

Pan Andrzej Szlachta – Poseł na Sejm RP – przypomniał, że były kierowane interpelacje poselskie do 

Ministra  Obrony  Narodowej  i  do  Ministra  Skarbu,  na  które  w  odpowiedzi  Pan  Minister  Grad 

poinformował,  że: „Zgodnie z art. 23 ust. 1 ustawy z 21  sierpnia 1997  r. o gospodarce nieruchomościami, 

zasobem  nieruchomości  Skarbu  Państwa  gospodarują  starostowie,  zatem  organem  właściwym  do 

gospodarowania przedmiotową nieruchomością  jest  starosta, czyli Prezydent Miasta Rzeszowa.” Odpowiedź 

Ministra  Obrony  Narodowej  zawiera  natomiast  stwierdzenie,  że  „istnieje  możliwość  udostępnienia 

obiektów  wojskowych  podmiotom  spoza  wojska”,  zatem w  tych  odpowiedziach  otwiera  się  przestrzeń 

prawna do dalszego funkcjonowania Klubu na terenie tej hali. Dodał, że to Rada Miasta,  jako organ 

stanowiący,  powinna  podjąć  formalną  decyzję  jak  rozwiązać  przedmiotowy  problem,  a  Prezydent 

powinien tę decyzję wykonać. 

 

Pan Tadeusz  Ferenc  – Prezydent Miasta Rzeszowa  – podkreślił,  że w pierwszej kolejności należy 

wykonywać  decyzje  organów  państwowych.  Dodał,  że  dyskusja  powinna  toczyć  się  wokół 

możliwości  trenowania młodzieży,  a  nie wokół  hali  sportowej. O  uzupełnienie  kwestii  terenowo  ‐ 

własnościowych  poprosił  Pana  Grzegorza  Tarnowskiego  –  Dyrektora  Biura  Gospodarki Mieniem 

Miasta Rzeszowa. 

 

Pan  Grzegorz  Tarnowski  –  Dyrektor  Biura  Gospodarki Mieniem Miasta  Rzeszowa  –  wyjaśnił,  

że Pan Prezydent  jest Starostą Miasta na prawach powiatu  i odpowiada za majątek Skarbu Państwa 

na  terenie Miasta Rzeszowa z  tym,  że przy  rozdysponowaniu nieruchomości zgodnie z przepisami 

prawa na każdą czynność musi mieć zgodę wojewody, zatem to wojewoda jest organem decyzyjnym, 

a Pan Prezydent pełni funkcję organu wykonawczego. 

 

Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przypomniał, że wniosek 

Klubu Radnych  PiS  dotyczył wprowadzenia  punktu  informującego  o  działaniach  podejmowanych  

w  celu  przejęcia  hali,  nie  dotyczył młodzieży.  Podkreślił,  że  na  pytania  zadane  wcześniej  przez 

Radnych  Pana  Jerzego  Jęczmienionkę  i  Pana  Andrzeja  Deca  nie  zostały  udzielone  odpowiedzi  

i  poprosił  o  ich  udzielenie.  Zwrócił  się  z  prośbą  o  udzielenie  głosu  Prezesowi  Klubu  –  Panu 

Romanowi Koterbie, ponieważ, jak wynika z udzielonych przez Pana Prezesa informacji, Miasto może 

przejąć  halę.  Podkreślił,  że  nawet  krótka  przerwa  w  treningach  zaburza  cykl  szkoleniowy  sekcji  

i zapytał, czy to nie doprowadzi do ich rozpadu. Ponadto zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Sportu Pana Kazimierza Grenia, aby przeprowadzono szybką analizę, czy propozycje Pana 

Prezydenta dotyczące przeniesienia Klubu do nowobudowanej hali przy ul. Dąbrowskiego, czy też na 

Załężu,  spełniają  wymagania  poszczególnych  sekcji,  tzn.  czy  możliwe  tam  będzie  trenowanie 

strzelectwa, judo czy boksu. 

 

Radny Pan Jacek Adamowicz – odniósł się do interpelacji, jakie dwukrotnie skierował w sprawie hali 

„Walter”, a w odpowiedzi na które nie otrzymał  informacji co powinien zrobić Pan Prezydent, czy 

 8



władze  miejskie.  Zgodził  się  z  wypowiedzią  Pana Waldemara  Szumnego,  że  rozproszenie  sekcji 

skutkować  będzie  rozpadem  Klubu,  który  pomimo  problemów  zdobywa  medale.  Stwierdził,  

że Miasto powinno w tym kierunku podjąć jakieś ważne decyzje. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – poinformował,  że decyzje podejmują  resorty, 

które mają decydujący wpływ na bezpieczeństwo wewnętrzne i zewnętrzne kraju. 

 

Radny  Pan Waldemar Wywrocki  –  stwierdził,  że  Rada  powinna  zadecydować  tak,  aby młodzież 

miała  gdzie  trenować,  w  warunkach  sprzyjających  rozwojowi  fizycznemu  i  psychicznemu  i  jeśli  

te idealne warunki będą  zapewnione w nowobudowanej hali przy ul. Dąbrowskiego, to powinno to 

być  zadowalające.  Podkreślił,  że  deklaracje  Pana  Prezydenta  są  spełniane,  czego  najlepszym 

przykładem jest Młodzieżowy Dom Kultury na Baranówce. 

 

Radny Pan Jacek Kiczek – stwierdził, że nie można zrezygnować z hali „Walter” i skierował pytanie 

do  Pana  Prezydenta,  czy  Miasto  wystąpi  do  Ministerstwa  Obrony  Narodowej  wyrażając  wolę 

przejęcia tego obiektu. Dodał, że jeżeli tak się nie stanie, to Rada Miasta podejmie uchwałę w sprawie 

zobowiązania Pana Prezydenta do wystąpienia do MON‐u w tej sprawie. 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  zwrócił  uwagę  na  sposób 

formułowania uchwał przypominając,  że uchwały Rady  zobowiązujące Prezydenta do określonego 

działania są uchylane przez Pana Wojewodę. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział na zadane pytania stwierdzeniem: 

„To wojsko  zadecyduje  czy  tę  halę  przekazać,  czy nie.  Jeśli  będzie  decyzja wojska,  że nie  potrzebują  tej  hali,  

to  zdecydowanie wystąpię  o  jej  przejęcie, natomiast dopóki  będą  stwierdzenia,  że  hala wojsku  jest  potrzebna,  

to uważam, że takiego prawa nie mamy.” 

 

Pan  Henryk Wolicki  –  Zastępca  Prezydenta Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  gen.  Janusz 

Bronowicz  zadeklarował,  że po przejęciu hali przez wojsko młodzież będzie mogła nadal  ćwiczyć, 

jednakże prawo wymaga, aby przejmowany obiekt był pusty  i  stąd  się wzięło nieporozumienie,  że 

Klub  musi  halę  opuścić.  Odniósł  się  do  wypowiedzi  Radnego  Pana  Jerzego  Jęczmienionki 

stwierdzając,  że  aby  nieruchomość  zabudowana  halą  „Walter”  stała  się własnością Gminy Miasta 

Rzeszów  należałoby  wygasić  prawo  trwałego  zarządu  sprawowane  przez  Lublin,  do  czego 

wymagany  jest  wniosek  trwałego  zarządcy,  poparty  zgodą  wojewody  wydaną  w  porozumieniu  

z  ministrem  właściwym  do  spraw  obrony  narodowej.  Dopiero  wtedy  właściwy  organ,  czyli 

Prezydent,  wydaje  decyzję  o  wygaśnięciu  trwałego  zarządu  i  następnie  po  upływie  określonego 

ustawowo czasu Prezydent może wystąpić do wojewody o darowanie tego obiektu. 

 

Pan  Tadeusz  Ferenc  –  Prezydent Miasta Rzeszowa  –  podkreślił,  że wojsko  jest  dla  kraju  bardzo 

ważne. Stwierdził, że sport też jest ważny, ale jako Prezydent musi patrzeć na temat szeroko i zależy 

mu,  aby  wojska  było  w  Rzeszowie  jak  najwięcej  i  to  jest  w  tej  chwili  najważniejsze.  Zapewnił 

ponownie, że sportowcy będą mieli możliwość trenowania. 

 

Radny Pan Zdzisław Daraż – oświadczył, że dla Miasta żywotną sprawą  jest utrzymanie garnizonu 

wojskowego.  Uznał,  że  skoro  Pan  Prezydent  zaproponował  miejsce  dla  trenowania  młodzieży,  

to sprawa powinna być zakończona. 

 

Radny  Pan  Kazimierz  Greń  –  zaproponował  podzielenie  dyskusji  na  dwa  elementy:  pierwszy  

to przejęcie hali, a drugi  to młodzież, która  tam  ćwiczy. Odnosząc  się do hali  stwierdził,  że należy 

zwrócić  się  do MON‐u w  celu  uzyskania  jasnej,  czytelnej  odpowiedzi  co można  zrobić,  aby  halę 

przejąć.  Odnosząc  się  do  młodzieży  zauważył,  że  sekcja  strzelecka  potrzebuje  szczególnych 
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warunków do trenowania i trzeba się upewnić, czy hala przy ul. Dąbrowskiego będzie odpowiednia, 

aby utrzymać tą sekcję. 

 

Pan gen. Tomasz Bąk – Dowódca Rzeszowskiej 21. Brygady Strzelców Podhalańskich –  zapewnił, 

że  przejęcie  hali  przez  wojsko  nie  oznacza  zakończenia  treningów  młodzieży,  podkreślając 

jednocześnie, że KS „Walter”  jest kuźnią młodych  talentów dla wojska  i policji. Zaproponował dwa 

rozwiązania: pierwsze – Stowarzyszenie Walter pozwoli wojsku przyjąć halę, a następnie uzgodni się, 

kiedy  młodzież  może  ćwiczyć,  bądź  drugie  rozwiązanie  –  Gmina  Rzeszów  wystąpi  do Ministra 

Obrony Narodowej o przejęcie od Ministerstwa Obrony Narodowej tej hali na własność przez Gminę. 

Stwierdził, ze można pogodzić interesy młodzieży i wojska. 

 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zamknął dyskusję. 

 

Przystąpiono do realizacji dalszego porządku obrad. 

 

Ad. 1 
 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 

projekt  uchwały w  sprawie  zaciągania  zobowiązań  na  realizację  zadań  o wartości  przekraczającej 

granicę  ustaloną w  budżecie miasta Rzeszowa  na  2009  r. Następnie  przedstawiła uzasadnienie do 

w/w  projektu  (projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiony  na  druku  nr  LXII/4/2009 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań na realizację zadań o wartości przekraczającej 

granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. (w wersji zaproponowanej) została przyjęta 

jednomyślnie (23 głosami „za”). 

 

Ad. 3 
 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 

projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w  Spółdzielni  Mieszkaniowej  Lokatorsko  –  Własnościowej  (ul.  Rejtana).  Następnie  przedstawiła 

uzasadnienie  do w/w  projektu  (projekt  uchwały wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiony  na  druku  

nr LXII/5/2009 stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa  i Komisja Gospodarki Komunalnej  i  Inwestycji  jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej (ul. Rejtana) (w wersji zaproponowanej) 

została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 
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Ad. 4 
 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 

projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w  Spółdzielni Mieszkaniowej  „Projektant”. Następnie  przedstawiła  uzasadnienie  do w/w  projektu 

(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony na druku nr LXII/7/2009  stanowi załącznik  

nr 8 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa  i Komisja Gospodarki Komunalnej  i  Inwestycji  jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w  Spółdzielni  Mieszkaniowej  „Projektant”  (w  wersji  zaproponowanej)  została  przyjęta 

jednomyślnie (22 głosami „za”). 

 

Ad. 5 
 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 

projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w Rzeszowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej. Następnie przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu 

(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony na druku nr LXII/8/2009  stanowi załącznik  

nr 9 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa  i Komisja Gospodarki Komunalnej  i  Inwestycji  jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  bez  oprocentowania  

w  Rzeszowskiej  Spółdzielni  Mieszkaniowej  (w  wersji  zaproponowanej)  została  przyjęta 

jednomyślnie (25 głosami „za”). 

 

Ad. 6 
 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie emisji obligacji. Następnie 

przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony 

na druku nr LXII/6/2009 stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie emisji obligacji (w wersji 

zaproponowanej) została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 
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Ad. 7 
 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 

projekt uchwały w  sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania  inwestycji o wartości 

przekraczającej  granicę  ustaloną w  budżecie miasta  Rzeszowa  na  2009  r. Następnie  przedstawiła 

uzasadnienie  do w/w  projektu  (projekt  uchwały wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiony  na  druku  

nr LXII/16/2009 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Ekonomiczno  –  Budżetowa  oraz  Komisja  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  pozytywnie 

zaopiniowały  projekt  uchwały  z  tym,  że  Komisja Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji wnioskuje  

o wykreślenie poz. 151 – „Budowa połączenia Al. Armii Krajowej z ul. Wieniawskiego” ‐ z załącznika 

do  projektu  uchwały  i  skierowanie  do  szczegółowego  rozpatrzenia  przez  Komisję  Gospodarki 

Przestrzennej. 

 

Radny Pan Jacek Lasota – zabierając głos w dyskusji, poprosił o szczegółowe informacje dot. budowy 

skateparku w Rzeszowie. Zwrócił uwagę, że planowana jest budowa placu o wymiarach 70 m x 40 m, 

który nie wydaje  się zbyt duży  jak na koszty, które mają być poniesione,  czyli 1 400 000 zł. Dodał,  

że  plac  ma  mieć  dużo  urządzeń  służących  głównie  osobom,  które  są  bardziej  zaawansowane 

technicznie w  jeździe i zauważył, że przydałby się dodatkowy plac sąsiadujący z tym placem, gdzie 

mogliby  jeździć  ludzie  początkujący  –  zaproponował  w  tym  celu  wylanie  betonu  pod  Mostem 

Zamkowym. Dodał, że obecnie w skateparku jeździ kilkadziesiąt osób i ta liczba z pewnością będzie 

się zwiększać. 

 

Pani Urszula Kukulska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Urzędu Miasta 

Rzeszowa  –  poinformowała,  że  powierzchnia  skateparku  wyniesie  2800  m2,  skatepark  będzie 

oświetlony,  ogrodzony,  będzie  odpowiednie  odprowadzenie  wody  i  będzie  służyć  wszystkim 

mieszkańcom. Dodała,  że  jest  tam  dodatkowy  plac,  który można  zagospodarować,  należy  jednak 

wcześniej wykonać I etap przedmiotowej inwestycji, by ocenić wszystkie niezbędne koszty. 

 

Radny  Pan  Bogusław  Sak  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji 

rozpatrywała  skargę  działkowców,  którzy  obawiają  się,  że  przewidziana w  punkcie  151  projektu 

uchwały  budowa  połączenia  Al.  Armii  Krajowej  z  ul.  Wieniawskiego  spowoduje  rozdzielenie 

ogrodów działkowych i wejdzie w ich strukturę. Spytał, czy przed podjęciem ostatecznej decyzji będą 

prowadzone rozmowy z zarządem ogródków działkowych. 

 

Pani  Janina  Filipek  –  Skarbnik  Miasta  Rzeszowa  –  odpowiedziała,  że  jeśli  będzie  koncepcja,  

to  prowadzone  będą  dalsze  ustalenia. Dodała,  że  jeśli  ta  inwestycja  będzie  realizowana,  to  trzeba 

będzie zabezpieczyć środki w budżecie, więc decydujący głos w sprawie będzie miała Rada Miasta. 

Podkreśliła, że zabezpieczenie w budżecie 1000 zł na sporządzenie koncepcji jest zasadne, by później 

móc wykreować konkretną decyzję. 

 

Radny  Pan  Adolf  Gubernat  –  zauważył,  że  nie  jest  w  budżecie  ujęta  inwestycja  budowy  sali 

gimnastycznej  przy  Szkole  Sportowej.  Zapytał,  co  należy  przez  to  rozumieć  i  czy  oznacza  to,  

że ta inwestycja będzie realizowana wprost z budżetu, bez korzystania z emisji obligacji. 

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – poinformowała, że emisja obligacji jest na zadania 

realizowane w  roku 2009, natomiast  realizacja  inwestycji hali  sportowej będzie w  roku następnym, 

zatem inwestycja ta powinna się pojawić w projekcie budżetu na 2010 rok. Dodała, że dokumentacja 

jest w przygotowaniu. 
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Radny  Pan  Jacek  Kiczek  –  poprosił  o  wyjaśnienie  kwestii  zgodności  wprowadzanej  inwestycji  

pn.  „Budowa  połączenia  Al.  Armii  Krajowej  z  ul.  Wieniawskiego”  z  obowiązującym  studium 

Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania  Przestrzennego  Miasta  Rzeszowa.  Stwierdził,  

że dobrze by było,  żeby  ta nowa  inwestycja w przebiegu przestrzennym była  zgodna  ze  studium. 

Dodatkowo  poprosił  o  wyjaśnienie,  jak  wprowadzenie  przedmiotowej  inwestycji  odbije  się  na 

czynniku społecznym, czyli na obecnie funkcjonujących ogródkach działkowych. 

 

Pan  Andrzej  Skotnicki  –  Dyrektor  Wydziału  Architektury  Urzędu  Miasta  Rzeszowa  – 

poinformował,  że  studium  jest  podstawą  obligatoryjnie  obowiązującą  przy  sporządzaniu 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, a poza tym trybem studium nie jest prawem 

lokalnym  i  nie wiąże  nikogo  przy  rozstrzyganiu  administracyjnym w  sprawach  indywidualnych,  

w  tym  również  przy  podejmowaniu  decyzji  innych  niż  miejscowe  plany  zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

Radny Pan Jacek Kiczek – w trybie ad vocem zauważył, że wprowadzenie tej inwestycji spowoduje 

zlikwidowanie ogródków działkowych dla kilkuset, a może nawet kilku  tysięcy osób w Rzeszowie. 

Dodał,  że  taka  decyzja  powinna  być  zgodna  z  polityką  przestrzenną Miasta,  która  jest  określona  

w  studium,  ponieważ  wprowadzenie  tego  zapisu  w  uchwale  powoduje  poważne  skutki  dla 

mieszkańców Rzeszowa. Skonkludował,  że  taka  inwestycja powinna być w studium uwzględniona, 

bo Studium określa jaki jest docelowy przestrzenny układ komunikacyjny. 

 

Pan Andrzej  Skotnicki  – Dyrektor Wydziału Architektury Urzędu Miasta Rzeszowa  – wyjaśnił,  

że żadna działka nie zostanie zlikwidowana, ponieważ przedmiotowa droga zostanie wykonana na 

drodze, która już istnieje w ogrodach działkowych, a która utwardzona jest kamieniem i ma szerokość 

około 12 m. Podkreślił, iż jest to droga, która praktycznie istnieje, tylko jest zamknięta bramą. Dodał, 

że  Pan  Prezydent  chce  położyć  nawierzchnię  i  ściągnąć  bramę,  natomiast  jeżeli  chodzi  

o działkowców, którzy bezpośrednio przy tej drodze będą mieli ogrody działkowe i którzy nie będą  

z tego faktu zadowoleni, to dostaną zastępcze działki w równie atrakcyjnym miejscu. 

 

Radny Pan Andrzej Dec  ‐ zawnioskował o wykreślenie z projektu uchwały pozycji 126 – „Budowa 

parkingu wielopoziomowego – projekt”. Stwierdził, że jest to niewłaściwa kolejność rzeczy, ponieważ 

skoro zlecono badanie potoków ruchu w mieście, to należy zaczekać, aż z badania wynikną wnioski  

a z tego z kolei powinna wynikać koncepcja tworzenia parkingów w całym mieście, a nie tylko tego 

jednego.  Zaproponował,  by  zamiast  projektowania  przedmiotowego  parkingu wielopoziomowego 

przeznaczyć pieniądze na opracowanie koncepcji parkingów w całym mieście. 

 

Radny Pan Bogusław Sak – odnosząc się do inwestycji pn. „Budowa połączenia Al. Armii Krajowej  

z  ul. Wieniawskiego” wyjaśnił,  że  obawa  działkowców  polegała  na  zdemontowaniu  bramy,  czyli 

otwarciu dojścia, stąd też  jego sugestia rozmów na etapie koncepcji. Zaproponował, że Miasto może  

z  tytułu  odszkodowania wybudować  ogrodzenie,  aby  ogródki  były  zamknięte  i  stwierdził,  że  jest  

to  najtańszy  sposób  rozwiązania  tego  problemu.  Odnosząc  się  do  tematu  parkingu 

wielopoziomowego  przypomniał,  że  obok  Zamku  będzie  budowana  fontanna  muzyczna,  która  

z  pewnością  będzie  się  cieszyła  dużym  zainteresowaniem,  dlatego  też  wybudowanie 

przedmiotowego parkingu jest potrzebne. Jednocześnie zauważył, że na hali na Podpromiu jest coraz 

więcej wystaw oraz  imprez, co powinno stanowić   kolejny argument, aby rozpocząć przygotowanie 

budowy parkingu. 

 

Radny Pan Sławomir Gołąb – skierował pytanie odnośnie realizacji inwestycji budowy ekranów przy 

ul.  Warszawskiej,  ponieważ  jak  zauważył  –  „inwestycja  ta  nie  jest  uwzględniona  w  budżecie,  

w związku z czym powstaje pytanie, czy w ogóle będzie realizowana.” 
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Pan Adam Gajewski – Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg i Zieleni – wyjaśnił, że na chwilę obecną 

działania  nie  są  podejmowane. Dodał,  że  ul. Warszawska  była wyremontowana  i  przy  tego  typu 

pracach  nie  jest  wymagane  przeprowadzenie  pełnej  oceny  środowiskowej,  gdyż  podstawowe 

parametry  typu:  szerokość,  zwiększenie  uciążliwości  poprzez  np.  zbliżenie  krawędzi  jezdni  do 

budynków nie nastąpiło, więc na chwilę obecną prace związane z tą  inwestycją nie są przewidziane  

w budżecie. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad zgłoszonymi formalnymi wnioskami: 

 

1) wniosek  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  o  wykreślenie  z  załącznika  do 
projektu uchwały poz. 151 – „Budowa połączenia Al. Armii Krajowej z ul. Wieniawskiego”  

 i  skierowanie  do  szczegółowego  rozpatrzenia  przez  Komisję  Gospodarki  Przestrzennej  –  

przy  7  głosach  „za”,  17  głosach  przeciwnych  i  3  głosach  wstrzymujących  –  nie  uzyskał 

akceptacji. 

 

2) wniosek  Radnego  Pana  Andrzeja  Deca  o  wykreślenie  z  załącznika  do  projektu  uchwały 
 poz.  126  –  „Budowa  parkingu  wielopoziomowego  –  projekt”  –  przy  3  głosach  „za”,  

14 głosach przeciwnych i 13 głosach wstrzymujących – nie uzyskał akceptacji. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 

 

Uchwała w  sprawie  zaciągania  zobowiązań w  zakresie  podejmowania  inwestycji  o wartości 

przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. (w wersji zaproponowanej) 

została przyjęta 21 głosami „za”, bez głosów przeciwnych,  przy 10 głosach wstrzymujących. 

 

Ad. 8 
 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 

projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu Miasta  Rzeszowa  na  2009  r.  Następnie  przedstawiła 

uzasadnienie  do w/w  projektu  (projekt  uchwały wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiony  na  druku  

nr LXII/15/2009 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Ekonomiczno  –  Budżetowa,  Komisja  Rodziny  i  Pomocy  Społecznej,  Komisja  Zdrowia,  Komisja 

Edukacji  oraz  Komisja  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  pozytywnie  zaopiniowały  projekt 

uchwały. 

Jednocześnie zasygnalizował poprawkę techniczną w załączniku nr 7, rozdziale 60015. 

 

Radny Pan  Józef Pytlak – zauważył,  że zmniejszenia w wydatkach majątkowych dot. przebudowy  

ul. Podkarpackiej i ul. Dąbrowskiego wynoszą ponad 50% całej sumy zmniejszeń, a ponadto zwrócił 

uwagę,  że w  uzasadnieniu  nie  określono  konkretnie  na  jakie  lata  inwestycja  została  przesunięta. 

Podkreślił,  że opóźnianie przebudowy w/w ulic  jest złym pomysłem z  racji  tego,  że należą one do 

najbardziej zakorkowanych ulic w mieście i należałoby to wziąć pod uwagę. Ponadto zauważył, że na 

przebudowę Stadionu Miejskiego w Rzeszowie zaplanowana jest bardzo duża kwota –  ponad 41 mln 

zł i w związku z tym poprosił o wyjaśnienie, czy ta przebudowa dotyczyć będzie tylko boiska do gry 

w piłkę nożną  i  trybun, czy przewiduje się  też dostosowanie obiektu dla  lekkoatletyki. Dodatkowo 

zapytał, jakie są plany odnośnie parkingu dla tego obiektu. 

 

Pan  Tadeusz  Ferenc  –  Prezydent  Miasta  Rzeszowa  –  odnosząc  się  do  przebudowy  stadionu 

poinformował, że obecnie odbywa się II etap przetargu, do którego zgłosiło się 17 oferentów, z czego 

7  to  oferenci  zagraniczni.  Podkreślił,  że  stadion ma  służyć  kilku  dyscyplinom,  a w  szczególności 
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żużlowi,  który  ma  najliczniejszą  publiczność.  Z  tego  też  powodu  trybuny  są  przebudowywane 

głównie pod żużel, nie jest przewidywana realizacja urządzeń lekkoatletycznych, ponieważ nie da się 

połączyć  żużlu  z  bieżnią.  Dodał,  że  w  chwili  obecnej  czynione  są  starania  odnośnie  lokalizacji 

parkingu. 

 

Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – nawiązując do przebudowy ulic 

Podkarpackiej i Dąbrowskiego wyjaśnił, że już na początku tego roku były przygotowane dokumenty 

w  celu  uzyskania  pozwolenia  na  budowę,  jednak  nastąpiła  zmiana  dotycząca  przepisów 

środowiskowych, która nakazała ponowne uzyskanie decyzji  środowiskowej według nowej ustawy  

i  ponowny  proces,  który  zawiera  w  sobie  także  dyskusję  publiczną,  wobec  czego  jest  bardzo 

długotrwały. Podkreślił, że ta zmiana ustawowa dostosowywania przepisów do przepisów unijnych 

dotyka wszystkich inwestycji, jednak przedmiotowa inwestycja jest przygotowywana tak, aby w tym 

roku uzyskać pozwolenie na budowę.  Jednocześnie poinformował, że  istnieje  jeszcze  jeden problem 

związany z tą inwestycją, a mianowicie Miasto nie jest właścicielem 4 działek znajdujących się w pasie 

drogowym ul. Podkarpackiej, w związku z czym pojawiła się konieczność uzyskania własności tych 

terenów. Zapewnił, że obydwie sprawy zostaną do końca roku załatwione i na początku przyszłego 

roku  zostanie  ogłoszony  przetarg  na  wykonawstwo.  Podkreślił,  że  jest  to  jedyna  przyczyna  nie 

rozpoczęcia przebudowy w/w ulic. 

 

Radny  Pan  Zdzisław  Daraż  –  zwrócił  uwagę,  że  wykonanie  skrętu  w  lewo  z  ul.  Powstańców 

Warszawy na ul. Podkarpacką jest bardzo utrudnione. W związku z tym zgłosił wniosek, aby znaleźć 

takie rozwiązanie  jak  jest na ul. Hetmańskiej, a więc dwupasmowy skręt w lewo w ul. Podkarpacką, 

który  niewątpliwie upłynniłby  ruch.  Jednocześnie dodał,  że  zdaje  sobie  sprawę,  że  to  jest potężna 

przebudowa, dlatego wnosi o rozważenie możliwości zajęcia się tym tematem w przyszłym roku. 

 

Radny  Pan  Ludwik  Szyszka  –  stwierdził,  że:  „Niektóre  inwestycje  są  zdejmowane  z  budżetu,  a  nie 

posiadają stosownego uzasadnienia. Proszę, aby w przyszłości wszystkie poważniejsze pozycje posiadały dłuższe 

uzasadnienia.” 

 

Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – wyjaśnił, że realizacja niektórych 

inwestycji jest przesunięta w czasie. 

 

Przystąpiono do głosowania: 

 

Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.  (z autopoprawką) została 

przyjęta 20 głosami „za”, przy 4 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się. 

 

 

Ad. 9 
 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 

projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu Miasta  Rzeszowa  na  2009  r.  Następnie  przedstawiła 

uzasadnienie do w/w projektu  (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa  i Komisja Gospodarki Komunalnej  i  Inwestycji  jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
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Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. (w wersji zaproponowanej) 

została przyjęta jednomyślnie (30 głosami „za”). 

 

Ad. 10 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonej  jako 

działka 56/26 w obr. 219, zabudowanej budynkiem hotelowym. Następnie przedstawił uzasadnienie 

do w/w projektu  (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony na druku nr LXII/10/2009 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny Pan  Jacek Adamowicz  –  zauważył,  że  hotel  jest  zamieszkany  i poprosił  o wyjaśnienie,  jak 

będzie  ta  kwestia  uregulowana  oraz  jak  mieszkania  zostaną  zaadaptowane  i  w  jakim  czasie 

przekazane. 

 

Pan Henryk Wolicki  – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa  – wyjaśnił,  że w/w  lokatorzy mają 

umowy  do  końca  roku  i  dodał,  że  akt  notarialny  zostanie  podpisany  w  styczniu.  Podkreślił,  

że mieszkania będą przeznaczone głównie na mieszkania dla osób, które ukończyły 18 lat i opuściły 

domy dziecka. Dodał, że takich osób jest 80. 

 

Radny Pan Waldemar Wywrocki – zaproponował, aby zadbać też o osoby, które obecnie zamieszkują 

bloki  przy  ul. Hanasiewicza,  a  które  potrzebują  szczególnej  opieki  lekarskiej  ze względu  na  stan 

zdrowia.  Poinformował,  że  lokatorki  tych  bloków  są  m.in.  po  udarach  mózgu  i  miejsce  ich 

zamieszkania w bloku komunalnym przy ul. Litewskiej byłoby uzasadnione. 

 

Radny Pan Ludwik Szyszka – wyraził ubolewanie z powodu decyzji Szpitala Wojewódzkiego Nr 2  

i Marszałka Województwa o pozbyciu się tego obiektu i terenu, bo jak zauważył, kilkanaście lat temu 

teren ten miał być przeznaczony pod zagospodarowanie obiektów szpitala. Podkreślił, że ta decyzja 

może mieć przykre skutki, bo  jeśli zajdzie potrzeba rozbudowy szpitala dla celów specjalistycznych, 

to nie będzie na to miejsca. 

 

Przystąpiono do głosowania: 

 

Uchwała w  sprawie wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  oznaczonej  jako  działka 

56/26 w obr. 219, zabudowanej budynkiem hotelowym  (w wersji zaproponowanej) została przyjęta 

jednomyślnie (28 głosami „za”). 

 

Ad. 11 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 

niezabudowanych położonych w Rzeszowie przy ul. Spacerowej. Następnie przedstawił uzasadnienie 

do w/w projektu  (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony na druku nr LXII/11/2009 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych 

położonych  w  Rzeszowie  przy  ul.  Spacerowej  (w  wersji  zaproponowanej)  została  przyjęta 

jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 

Ad. 12 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejazdu  i przechodu. Następnie 

przedstawił uzasadnienie do w/w projektu (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony na 

druku nr LXII/12/2009 stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  w  sprawie  ustanowienia  służebności  przejazdu  i  przechodu  (w  wersji 

zaproponowanej) została przyjęta jednomyślnie (27 głosami „za”). 

 

Ad. 13 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w  sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie. 

Następnie  przedstawił  uzasadnienie  do  w/w  projektu  (projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem 

przedstawiony na druku nr LXII/13/2009 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w  sprawie wydzierżawienia  nieruchomości  położonych w  Rzeszowie  (w wersji 

zaproponowanej) została przyjęta jednomyślnie (27 głosami „za”). 

 

Ad. 14 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejazdu  i przechodu. Następnie 

przedstawił uzasadnienie do w/w projektu (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony na 

druku nr LXII/14/2009 stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny Pan Bogusław Sak – zauważył, że warto by było rozważyć możliwość zbycia tych działek na 

rzecz  właścicieli  kamienic,  dla  których  ma  być  ustanowiona  droga  konieczna,  bo  są  to  działki 

przyległe do  tych budynków. Dodał,  że ustanowienie służebności zapewni dojazd  i dojście do  tych 

kamienic  oraz  środki  dla Miasta,  ale  jednocześnie  ustanowi  obowiązek  zimowego  i  wiosennego 
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utrzymywania  tych  terenów.  W  przypadku  natomiast  zbycia  tych  terenów,  obowiązek  ich 

utrzymywania ciążyłby na właścicielach kamienic. 

 

Pan  Henryk  Wolicki  –  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  służebność 

zostanie wyceniona  i  jej wartość  jest mniej więcej  taka  sama  jak w  przypadku  sprzedaży  gruntu. 

Jednocześnie zauważył, że sprzedaż należałoby przeprowadzić w drodze przetargu. 

 

Pan Tadeusz Ferenc  – Prezydent Miasta Rzeszowa  – podkreślił,  że  zadaniem Miasta  jest budowa  

i  utrzymanie  dróg,  ponieważ właściciele  często  nie mają  środków,  by  odśnieżyć  drogi  czy  też  je 

poprawić, co zarazem rzutuje na obraz i wizerunek Miasta.  

 

Przystąpiono do głosowania: 

 

Uchwała  w  sprawie  ustanowienia  służebności  przejazdu  i  przechodu  (w  wersji 

zaproponowanej)  została  przyjęta  27  głosami  „za”,  bez  głosów  przeciwnych,  przy  1  głosie 

wstrzymującym. 

 

Ad. 15 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejazdu  i przechodu. Następnie 

przedstawił uzasadnienie do w/w projektu (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony na 

druku nr LXII/17/2009 stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  w  sprawie  ustanowienia  służebności  przejazdu  i  przechodu  (w  wersji 

zaproponowanej)  została  przyjęta  27  głosami  „za”,  bez  głosów  przeciwnych  przy  1  głosie 

wstrzymującym. 

 

Ad. 16 
 

Pani Anna Raińczuk  – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa  –  z  upoważnienia Prezydenta 

Miasta  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Zmiany  

Nr 186/13/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 107/15/2005 „Rzeszowskie 

Centrum  Komunikacyjne”  (projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiony  na  druku  

nr LXII/9/2009 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Gospodarki Przestrzennej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny  Pan  Jacek  Kiczek  –  zwrócił  uwagę,  że  na  terenie,  o  którym mowa w  projekcie  uchwały 

znajduje się firma zajmująca się sprzedażą węgla, w związku z czym powstaje pytanie co z gruntem, 

którego  właścicielem  jest  ta  właśnie  firma.  Podkreślił,  że  zmiana  Planu  Zagospodarowania 

Przestrzennego  nie  pociąga  za  sobą  zmiany  struktury  własnościowej,  skutkuje  tylko  zmianą 

przeznaczenia  tegoż  terenu.  Ponadto  poprosił  o  przedstawienie  wizji  Rzeszowskiego  Centrum 

Komunikacyjnego i koncepcji zagospodarowania mającego tam powstać parkingu. 
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Pani Anna Raińczuk  – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa  – wyjaśniła,  że  zmiana  Planu 

Zagospodarowania  Przestrzennego  dotyczy  tylko  fragmentu  terenu,  objętego  już  uchwalonym 

planem pod nazwą  „Rzeszowskie Centrum Komunikacyjne”. Dodała,  że uchwalony plan obejmuje 

obszar  w  otoczeniu  Dworca  Kolejowego  i  sąsiednich  terenów,  co  daje  szerokie  możliwości 

wykorzystania  pod  kątem  komercyjnym  i  usługowym,  z  uzupełniającą  funkcją  mieszkaniową. 

Podkreśliła,  że przedmiotowa  zmiana, obejmując niewielki obszar w  zachodniej  części  tego  terenu, 

umożliwi wzbogacenie oferty usługowej. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – dodał, że planowany parking ma być publiczny, 

a środki na budowę będą pochodzić z budżetu. 

 

Radny Pan Bogusław Sak – poprosił o wyjaśnienie, czy zgodnie ze wstępną koncepcją na  ten  teren 

przeniesiony zostanie Dworzec PKS‐u i jeśli tak, to w jaki sposób rozwiązana będzie kwestia dojazdu 

do tego dworca. 

 

Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – poinformowała, że teren objęty 

zmianą nie jest terenem PKS‐u, a zmiana polegać będzie głównie na dopuszczeniu osób publicznych. 

 

  Przystąpiono do głosowania: 

 

Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Zmiany  Nr  186/13/2009 Miejscowego 

Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego Nr  107/15/2005  „Rzeszowskie  Centrum Komunikacyjne” 

 (w wersji zaproponowanej) została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 

Ad. 17 
 

Pani Anna Raińczuk  – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa  –  z  upoważnienia Prezydenta 

Miasta  przedstawiła  projekt  uchwały w  sprawie  zmiany  uchwały Nr  LVIII/964/2009  Rady Miasta 

Rzeszowa  z  dnia  7  lipca  2009  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr  185/12/2009 na osiedlu Przybyszówka w Rzeszowie  (projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  poinformował,  że  Komisja 

Gospodarki Przestrzennej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  LVIII/964/2009  Rady Miasta  Rzeszowa  z  dnia  

7  lipca  2009  r. w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia Miejscowego  Planu  Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu Przybyszówka w Rzeszowie  (w wersji zaproponowanej) 

została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 

Ad. 18 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy 

Miasto  Rzeszów  przez  podmioty  niezaliczane  do  sektora  finansów  publicznych  (projekt  uchwały 

wraz z uzasadnieniem przedstawiony na druku nr LXI/1/2009 stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 
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Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że Komisja Edukacji 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  trybu  udzielania  

i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy 

Miasto  Rzeszów  przez  podmioty  niezaliczane  do  sektora  finansów  publicznych  (w  wersji 

zaproponowanej) została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 

Ad. 19 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w  sprawie przystąpienia do Programu  „Uczenie  się przez  całe  życie” 

Comenius  (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiony na druku nr LXII/3/2009 stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu). 

 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że Komisja Edukacji 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w  sprawie  przystąpienia  do  Programu  „Uczenie  się  przez  całe  życie”  Comenius  

(w wersji zaproponowanej) została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 

Ad. 20 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że Komisja Edukacji 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w  sprawie  realizacji projektu w  ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  

(w wersji zaproponowanej) została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 

Ad. 21 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił  projekt  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Rady Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  określenia 

zadań  z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  oraz  zatrudniania  osób  niepełnosprawnych,  

z  uwzględnieniem  planu  finansowego  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych na 2009 rok (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu). 

 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że Komisja Rodziny  

i Pomocy Społecznej oraz Komisja Zdrowia jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała  zmieniająca  Uchwałę  Rady  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  określenia  zadań  

z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  oraz  zatrudniania  osób  niepełnosprawnych,  

z  uwzględnieniem  planu  finansowego  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych  na  2009  rok  (w  wersji  zaproponowanej)  została  przyjęta  jednomyślnie  

(27 głosami „za”). 

 

Ad. 22 
 

Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił informację o stopniu realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009 (1 września 

2008  r.  –  31  sierpnia  2009  r.)  z  uwzględnieniem wyników  egzaminów  zewnętrznych  (informacja 

przedstawiona na druku nr LXII/2/2009 stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

 

Radny  Pan  Jerzy Maślanka  –  odniósł  się  do  przedstawionej  informacji,  jako  perfekcyjnej,  bardzo 

rzeczowej  i  dającej  dokładny  obraz  tego,  co w  tej  dziedzinie  dzieje  się w Rzeszowie  (wystąpienie 

Radnego Pana Jerzego Maślanki stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

 

Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa – zwróciła uwagę,  że  szkoły  

z  Rzeszowa  szczycą  się  osiągnięciami  swoich  uczniów  na  olimpiadach,  szczycą  się  również 

zdobytymi przez uczniów  nagrodami. Dodała,  że  często  jest  tak,  że  odnoszący  sukcesy uczniowie 

posiadają wysoką średnią ocen, za co otrzymują stypendia naukowe, natomiast często zdarza się też 

tak,  że  ci  uczniowie  nie  są  mieszkańcami  Rzeszowa  i  nie  mogą  otrzymać  tych  stypendiów 

naukowych. W  związku  z  tym  skierowała  pytanie,  co można  by  zrobić w  tej  kwestii,  bo  z  jednej 

strony  szkoły  szczycą  się  osiągnięciami  uczniów,  a  z  drugiej  strony  nie  nagradzają  ich  za  

te osiągnięcia. 

 

Pan  Zbigniew  Bury  – Dyrektor Wydziału  Edukacji  Urzędu Miasta  Rzeszowa  – wyjaśnił,  że  to 

przeszkoda prawna powoduje, że Miasto nie ma możliwości  finansowania stypendiów dla uczniów 

nie będących mieszkańcami Gminy. Dodał, że ustawa o systemie oświaty wprost obliguje do podjęcia 

przez  Radę  takiej,  a  nie  innej  uchwały,  natomiast  jedynym  rozwiązaniem  jest  podjęcie  podobnej 

uchwały przez inne gminy. Jednocześnie poinformował, że wiosną br. realizowany był projekt unijny 

ze wsparcia Marszałka Województwa, który wsparciem finansowym objął ponad 2000 uczniów spoza 

Rzeszowa. 

 

Pan  Waldemar  Szumny  –  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  zauważył:  „Program 

stypendialny Miasta Rzeszowa to program, który wspiera uczniów zdolnych „ogólnie”. Należy się zastanowić 

się  nad wsparciem  uczniów  uzdolnionych w  poszczególnych  dziedzinach wiedzy  np.  zdolnych w  dziedzinie 

matematyczno  –  przyrodniczej  czy  plastyczno  – muzycznej  i  też  doceniać  poprzez  wsparcie  stypendialne.” 

Ponadto  poinformował,  że  po  nowelizacji  ustawy  o  szkolnictwie  wyższym  istnieje  możliwość 

wypłacania  z  budżetu  gminy  stypendiów  dla  najzdolniejszych  studentów.  W  związku  z  tym,  

że Miasto Rzeszów ma bardzo dużo studentów złożył wniosek, żeby rozważyć możliwość włączenia 

się do tego programu. 

 

Radny Pan Andrzej Dec – nawiązał do sprawy stypendiów dla młodzieży szkół ponadgimnazjalnych 

i zaproponował, aby spróbować porozumieć się w tej sprawie ze Starostwem Powiatowym, ponieważ 

większość młodzieży dojeżdżającej do szkół pochodzi z terenu Powiatu Rzeszowskiego, a Starostwo 

ma w  swoich  ustawowych  zadaniach  prowadzenie  szkół  ponadgimnazjalnych. W  odniesieniu  do 

przedstawionej informacji stwierdził: „Oczekiwałbym dodatkowych informacji na temat: z czego nie jesteśmy 

zadowoleni, co chcemy poprawić i co zamierzamy zrobić żeby było lepiej.” 
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Ad. 23 
 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przedstawił treść wniosku Radnego 

Pana Andrzeja Deca (wniosek stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zaproponował, aby profesjonalna, szczegółowa 

informacja  wraz  z  mapami  odnośnie  działek,  ich  własności  i  wykupu  została  przygotowana  na 

następną sesję Rady Miasta. 

 

Radny  Pan  Andrzej  Dec  –  przychylił  się  do  powyższej  propozycji  i  jednocześnie  wskazał  kilka 

kwestii, które chciałby, aby były zawarte w tej informacji, a mianowicie:  

 kto miałby halę targową budować – jaki jest pomysł na jej finansowanie,  

 jak byłyby pokrywane koszty jej eksploatacji,  

 kto  będzie  ponosił  ryzyko,  jeśli  się  okaże,  że  hala  nie  będzie  zapełniona w  dostatecznym 

stopniu i koszty jej utrzymywania będą wyższe od wpływów,  

 jakie działki trzeba będzie wykupić, 

 dlaczego nie można by przenieść targowiska na ul. Lubelską do Agro – Hurtu, bowiem – jak 

podkreślił – przeniesienie tego typu handlu powinno nastąpić w miejsce, które nie burzyłoby 

wizerunku miasta. 

 

Radny  Pan Robert Kultys  –  stwierdził,  że  lokalizacja  targowiska  na  przedłużeniu  ul.  Rejtana ma 

więcej pozytywów niż negatywów. Podkreślił,  że Agro – Hurt prowadzi  sprzedaż hurtową, zatem 

przedsiębiorcy jeżdżą tam swoimi samochodami, a jeśli chodzi o przedmiotowe targowiska, to bardzo 

często  ludzie  jeżdżą  tam autobusami  lub chodzą pieszo, więc  lokalizacja  takich  targowisk powinna 

posiadać  dobrą  komunikację,  zatem  nie  powinna  znajdować  się  na  obrzeżach  miasta.  Kwestia 

wizerunku powinna natomiast pozostać w gestii Biura Rozwoju Miasta  lub urbanisty, który będzie 

tworzył warunki zabudowy dla tej hali. Stwierdził, że jeśli hala będzie zaprojektowana odpowiednio 

dla centrum miasta, to nie powinno być żadnych zagrożeń. 

 

Radny Pan Edmund Kalandyk – zapytał, czy wszystkich tego typu targowisk (np. z ul. 8‐go Marca,  

z  ul.  Sobieskiego)  nie można  by  było  przenieść w  jedno miejsce.  Stwierdził,  że  jeśli  takie miejsce 

będzie profesjonalnie przygotowane, to może kupcy sami będą chcieli się przenieść. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przyznał,  że  jest  to bardzo zasadny wniosek, 

jednakże przeniesienie kupców z dotychczasowych lokalizacji jest bardzo trudną sprawą. 

 

Ad. 24 

 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że wszyscy Państwo 

Radni  złożyli oświadczenia majątkowe w  terminie. Dodał,  że w  żadnym przypadku nie  stwierdził 

potrzeby  wystąpienia  do  Dyrektora  Urzędu  Kontroli  Skarbowej  o  wszczęcie  stosownej  kontroli. 

Naczelnik  Urzędu  Skarbowego  zwrócił  natomiast  uwagę  na  drobne  nieprawidłowości  dot.  m.in.  

precyzyjnego  określania  wykazywanych  składników  majątku  i  określania,  czy  jest  to  składnik 

majątku własny, stanowiący odrębność majątkową, czy  też  jest  to element majątku wspólnego wraz  

z  małżonkiem  (informacja  Naczelnika  Drugiego  Urzędu  Skarbowego  nt.  stwierdzonych 

nieprawidłowości stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 

 

Pan Marcin Stopa – Sekretarz Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawił 

informację  w  sprawie  analizy  oświadczeń majątkowych  złożonych  Prezydentowi Miasta  do  dnia  

23 października 2009  r.  (wniosek o  rozszerzenie porządku obrad o  tę  informację  stanowi załącznik  
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nr 30 do protokołu). Poinformował, że wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złożone w terminie, 

a  ich analiza wykazała  jedynie drobne nieprawidłowości. Dodał, że oficjalne sprawozdanie zostanie 

złożone u Pana Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Ad. 25 
 

Pan Konrad  Fijołek  – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa  – poinformował,  że  sprawozdanie  

z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa zostało sporządzone na piśmie i doręczone każdemu Radnemu – 

do wiadomości (sprawozdanie stanowi załącznik nr 31 do protokołu). 

 

Ad. 26 

 
Radna Pani Jadwiga Stręk – złożyła w formie pisemnej zapytanie o treści: 

1. „Na jakim etapie jest realizacja zadania „Stacjonarne Centrum Leczenia Uzależnień” przy Izbie 

Wytrzeźwień? Czy już dokonano podziału Izby Wytrzeźwień?” 

2. „Kilkakrotnie  zwracałam  się  z  interpelacją  dotyczącą  pomiaru  hałasu  na  ul. Warszawskiej.  

Od pół roku słyszę, że pomiar jest robiony. Czy rzeczywiście pomiar jest już robiony, czy może 

dopiero został zlecony?” 

 

Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – złożył w formie pisemnej 

interpelację o treści: 

„Proszę  o  rozważenie  możliwości  i  włączenie  się  (skuteczne)  miasta  w  poprawę 

infrastruktury  (schody,  taras)  z  tyłu  budynku  Instytutu Muzyki UR. W  tej  chwili  odnowiony  jest 

budynek Instytutu Muzyki UR (dawny Dom Kultury WSK) przy ul. Dąbrowskiego. Teren z przodu 

budynku (od ul. Dąbrowskiego) został uporządkowany, jest tam m.in. nowa fontanna. Należy zrobić 

wszystko (być może we współpracy i współfinansowaniu z Uniwersytetem), aby uporządkować teren 

za budynkiem, poprawić wygląd, estetykę i funkcjonalność.” 

 

Radny Pan Sławomir Gołąb – złożył w formie pisemnej interpelację o treści: 

1. „Czy zakończyły się już rozpoczęte prace nad mapą akustyczną ul. Warszawskiej?” 

2. „Jak  przebiegają  prace  nad  przygotowaniem  inwestycji  budowy  ekranów  przy  

ul. Warszawskiej?” 

3. „W związku z bałaganem komunikacyjnym  i częstym korkowaniem ul. Towarnickiego przez 

autobusy  PKS  proszę  o  rozważenie  kierowania  ruchu  autobusów  PKS  do  końca  

ul.  Ks.  Jałowego  i  wjazd  na  dworzec  od  strony  przejazdu  kolejowego,  podobnie  

z wyjazdem.” 

 

Radny  Pan  Jacek  Lasota  i Radny  Pan Witold Walawender  –  złożyli w  formie  pisemnej wniosek  

o treści: 

„W  nawiązaniu  do  rozmów  przeprowadzonych  na  Komisji  Sportu  w  2009  r.  w  temacie 

większego dofinansowania sportu dzieci i młodzieży w zakresie piłki nożnej – czy w budżecie na rok 

2010 jest planowane zwiększenie kwoty z roku 2009? W/w kwota od kilku lat utrzymuje się na prawie 

tym  samym  poziomie.  W  ostatnich  trzech  latach  w  bardzo  znaczący  sposób  zwiększono 

dofinansowanie  klubów mniejszych,  a  nie  zmieniono  dofinansowania  dwóch  największych  –  Stali  

i Resovii (w 2008 roku kwoty zostały wręcz zmniejszone). Jak życie pokazało zabieg ten nie przyniósł 

znacznego zwiększenia poziomu szkolenia młodzieży w mniejszych klubach. Wydaje się zasadnym 

zwiększenie  ogólnej  kwoty  na  młodzieżową  piłkę  nożną  z  przeznaczeniem  na  większe 

dofinansowanie  dwóch  największych  klubów  w  Rzeszowie  –  jedynych  dostarczycieli  punktów  

w rywalizacji dzieci i młodzieży.” 
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Radny Pan Jacek Lasota – złożył w formie pisemnej interpelację o treści: 

„W  odpowiedzi  na  odpowiedź  do  zapytania  nr  LX/3/2009  (ORA/OR.I.0057/12/09)  dot. 

budowy  ronda na  skrzyżowaniu ulic Głowackiego  i Fredry pragnę zauważyć,  że przeanalizowanie 

zasadności  realizacji  powyższego  zadania  na  podstawie  badań  natężenia  ruchu  nie  jest  w  100% 

słuszne.  W  perspektywie  kilkunastu  miesięcy  w  bezpośrednim  sąsiedztwie  ulicy  Fredry  

i  Głowackiego  zostanie  wybudowany  parking  wielopoziomowy.  Spowoduje  to  wzrost  natężenia 

ruchu w  tym  rejonie,  który przez  5 dni w  tygodniu  jest  bardzo mocno  zakorkowany. Dodatkowo 

rozbudowywana  przychodnia  lekarska  w  miejscu  parkingu  powinna  wymusić  działania, 

kompleksowo  rozwiązując  problemy  komunikacyjne  zgodnie  z  uchwaloną  uchwałą  

o  zagospodarowaniu  przestrzennym  „Rzeszowskie  Centrum  Komunikacyjne”  w  tym  rejonie.  

W  innym  przypadku,  bez  badań  natężenia  ruchu  musimy  brać  pod  uwagę  całkowity  paraliż 

komunikacyjny w ścisłym centrum Rzeszowa.” 

 

Radny Pan Jacek Lasota – złożył w formie pisemnej interpelację o treści: 

„Po  lekturze  Programu  Funkcjonalno  –  Użytkowego  Budowy  Skateparku  w  Rzeszowie 

pragnę zauważyć,  że planowana  z dużym  rozmachem  inwestycja za 1 400 000 zł nie  spełnia/spełni  

w  pełni  zapotrzebowania  dla  jeżdżących  rolkowców,  deskorolkowców  czy  też  rowerzystów  BMX. 

Planowana infrastruktura Skateparku zawiera za dużo elementów na powierzchni 70x40 metrów dla 

użytkowników zaawansowanych technicznie w jeździe – patrząc na szkic jest to prawie 70‐80% placu. 

Trzeba  jednak  zauważyć,  że proporcje  jeżdżących  amatorsko w  stosunku do  ludzi  jeżdżących  „na 

wpół zawodowo”  są odwrotne –  czyli około 70‐80%  to amatorzy. Wnioskuję w  imieniu większości 

amatorów  jazdy  na  rolkach  o  uwzględnienie  w  planie  budowy  Skateparku  dużo  większej 

powierzchni  wolnej,  bez  przeszkód  terenowych,  czy  też  sztucznych,  nawet  kosztem  jednej  

z  przeszkód  stanowiących  dużą  część  kosztów  całej  inwestycji.  Ewentualnie  alternatywnym 

rozwiązaniem bez zmian w planach budowy Skateparku mogłoby być wylanie betonu bezpośrednio 

pod Mostem Zamkowym – co było w planach na rok 2009.” 

 

Radny Pan Waldemar Wywrocki – złożył w formie pisemnej zapytanie o treści: 

„W związku z przejęciem przez Gminę Miasto Rzeszów hotelu przy ul. Litewskiej zwracam 

się  z  zapytaniem,  czy w  tym  budynku  będzie  istniała możliwość  przemeldowania  osób  z  bloków 

komunalnych na ul. Hanasiewicza. Mam na myśli mieszkanki  tych bloków  (nazwiska  tych pań  są  

w wiadomości Pana Prezesa Biskupskiego). Lokatorki  te  są  po m.in. udarach mózgu  i miejsce  ich 

zamieszkania  w  bloku  komunalnym  przy  ul.  Litewskiej  moim  zdaniem  jest  jak  najbardziej 

uzasadnione.  W  załączeniu  kserokopia  notatki  ze  spotkania  z  zainteresowanymi  mieszkankami 

bloków przy ul. Hanasiewicza.” 

 

Radny Pan Artur Berłowski – złożył w formie pisemnej wniosek o treści: 

1. „Wnioskuję  o  rozważenie  możliwości  zawracania  na  skrzyżowaniu  ul.  Podkarpackiej  

z ulicą prowadzącą do „Praktikera” oraz Poznańską. Da  to możliwość dojazdu pracownikom 

firm znajdujących się na ul. Podkarpackiej oraz klientom w/w firm.” 

2. „Wnioskuję  o  rozważenie  możliwości  wyjazdu  w  lewą  stronę  od  hotelu  HORYZONT  

w kierunku centrum miasta oraz wjazd od strony Boguchwały do hotelu HORYZONT.” 

3. „Wnioskuję o wiatę przystankową na ostatnim przystanku MPK przy ul. Karkonoskiej.” 

4. „Wnioskuję  o  analizę  wybudowania  przejścia  dla  pieszych  na  ul.  Beskidzkiej  –  

100 m od skrzyżowania Podkarpackiej z Beskidzką.” 

 

Radna Pani Małgorzata Rączy – złożyła w formie pisemnej zapytanie o treści: 

„Dotyczy: pozwolenia na budowę kanalizacji IV etap w dzielnicy Przybyszówka: W związku 

z  otrzymaną  informacją  o  odmowie wydania  pozwolenia  na  budowę w/w  zadania  przez Wydział 

Architektury  w  Rzeszowie  w  miesiącu  sierpniu  2009  r.  i  niepokojem  mieszkańców  z  powodu 

przedłużających  się  procedur,  proszę  podać  kiedy  zostaną  wydane  stosowne  pozytywne  decyzje 
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Miasta o pozwoleniu na budowę. Przypominam, że IV etap budowy kanalizacji jest niezakończonym 

zadaniem w poprzednim samorządzie tj. Gmina Świlcza.” 

 

Pan Waldemar  Szumny  – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa  –  złożył w  formie  ustnej 

wniosek o treści: 

1. „Program  stypendialny Miasta  Rzeszowa  jest  to  program,  który wspiera  uczniów  zdolnych 

„ogólnie”.  Proponuję  natomiast  zastanowić  się  nad  wsparciem  uczniów  uzdolnionych  

w  poszczególnych  dziedzinach  wiedzy  np.  zdolnych  w  dziedzinie  matematyczno  – 

przyrodniczej czy plastyczno – muzycznej i też doceniać poprzez wsparcie stypendialne.” 

2. „Po  nowelizacji  ustawy  o  szkolnictwie  wyższym  istnieje  możliwość  wypłacania  

z  budżetu  gminy  stypendiów  dla  najzdolniejszych  studentów.  W  związku  z  tym,  

że Miasto Rzeszów ma bardzo dużo studentów, składam wniosek, żeby rozważyć możliwość 

włączenia się do tego programu.” 

 

Radny Pan Jacek Kiczek – złożył w formie ustnej interpelację o treści: 

1. „Proszę  o wyjaśnienie  kwestii  zgodności wprowadzanej  inwestycji  pn.  „Budowa  połączenia  

Al.  Armii  Krajowej  z  ul.  Wieniawskiego”  z  obowiązującym  Studium  Uwarunkowań  

i  Kierunków  Zagospodarowania  Przestrzennego  Miasta  Rzeszowa.  Dobrze  by  było,  żeby  

ta  nowa  inwestycja  w  przebiegu  przestrzennym  była  zgodna  ze  Studium,  ponieważ 

wprowadzenie tego zapisu w uchwale powoduje poważne skutki dla mieszkańców Rzeszowa, 

o których nie wszyscy wiedzą. Dlatego uważam,  że  taka  inwestycja powinna być w Studium 

uwzględniona, bo Studium określa jaki jest docelowy przestrzenny układ komunikacyjny.” 

2. „Jak  wprowadzanie  w/w  inwestycji  odbije  się  na  czynniku  społecznym,  czyli  na  obecnie 

funkcjonujących ogródkach działkowych?” 

 

Radny Pan Zdzisław Daraż – złożył w formie ustnej wniosek o treści: 

„Skręt w lewo z ul. Powstańców Warszawy na ul. Podkarpacką to gehenna. Składam wniosek, 

aby  znaleźć  takie  rozwiązanie  jak  jest  na  ul.  Hetmańskiej,  a  więc  dwupasmowy  skręt  w  lewo  

w ul. Podkarpacką, który niewątpliwie upłynniłby ruch.  Jednocześnie zdaję sobie sprawę,  że  to  jest 

potężna  przebudowa,  dlatego  prosiłbym  o  rozważenie  możliwości  zajęcia  się  tym  tematem  

w przyszłym roku.” 

 

Pani Marta Niewczas  – Wiceprzewodnicząca  Rady Miasta  Rzeszowa  –  złożyła w  formie  ustnej 

wniosek o treści: 

„W nawiązaniu do przedstawionej informacji o stopniu realizacji zadań oświatowych za rok 

szkolny  2008/2009  chciałam  zauważyć,  że  szkoły  z  Rzeszowa  szczycą  się  osiągnięciami  swoich 

uczniów na olimpiadach, szczycą się również zdobytymi przez uczniów nagrodami. Często  jest tak, 

że odnoszący sukcesy uczniowie posiadają wysoką średnią ocen, za co otrzymują stypendia naukowe. 

Natomiast często zdarza się też tak, że ci uczniowie nie są mieszkańcami naszego miasta i nie mogą 

otrzymać tych stypendiów naukowych. W związku z tym kieruję pytanie, czy my  jako Rada Miasta 

lub  sam  Pan  Prezydent  nie  moglibyśmy  coś  z  tym  zrobić?  Bo  z  jednej  strony  szczycimy  się 

osiągnięciami naszych uczniów, a z drugiej strony nie nagradzamy ich za te osiągnięcia”. 

 

Ad. 27 
 

Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa i Radna Pani Jadwiga Stręk 

– złożyli w formie pisemnej wniosek o treści: 

„Zgodnie  z  §6  ust.  1  pkt  1  Uchwały  nr  VI/75/2007  Rady  Miasta  Rzeszowa  z  dnia  

30  stycznia  2007  r.  w  sprawie  zasad  najmu  gminnych  lokali  użytkowych  zwracamy  się  

z wnioskiem  do  Prezydenta Miasta Rzeszowa  o  podjęcie  negocjacji  dotyczących  obniżenia  stawek 

czynszu za lokale wynajmowane na prowadzenie działalności charytatywnej, kulturalnej, opiekuńczej 
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i  wychowawczej  niezwiązanej  z  działalnością  zarobkową  oraz  w  przypadku  prowadzenia  przez 

organizacje  pożytku  publicznego  ich  działalności  statutowej.  W  ostatnim  czasie  od  różnych 

stowarzyszeń  i  fundacji  zajmujących  się  taką  działalnością  napływają  informacje  o  zbyt wysokich 

stawkach  czynszu. Zapis Uchwały nr VI/75/2007 Rady Miasta Rzeszowa  z dnia  30  stycznia  2007  r.  

w  sprawie  zasad  najmu  gminnych  lokali  użytkowych  (§6  ust.  1  pkt  1)  daje  upoważnienie 

Prezydentowi Miasta  do  obniżenia  wyjściowych  stawek  czynszu,  nie  podając  ich  dolnej  granicy. 

Warto dodać, że działalność takich stowarzyszeń i fundacji przynosi znaczące korzyści mieszkańcom 

Rzeszowa i jest potrzebna ze względu na wykonywaną przez ich członków oraz wolontariuszy pracę, 

w wielu przypadkach odciążając finansowo budżet miasta.” 

 

Radny Pan Zdzisław Daraż – złożył w formie ustnej wniosek o treści: 

„Składam  wniosek  o  zrównanie  podatku  od  nieruchomości,  który  płacą  Domy  Kultury  podległe 

samorządowi, z podatkiem od Spółdzielni Mieszkaniowych.” 

 

Na  LXII  sesji  odbytej  w  dniu  27  października  2009  r.  Rada  Miasta  Rzeszowa  podjęła 

następujące uchwały: 

 

 

1. Uchwała nr LXII/1032/2009 w  sprawie  zaciągania  zobowiązań na  realizację  zadań o wartości 

przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 

2. Uchwała  nr  LXII/1033/2009  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  

bez oprocentowania w Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej (ul. Rejtana). 

 

3. Uchwała  nr  LXII/1034/2009  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  

bez oprocentowania w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant”. 

 

4. Uchwała  nr  LXII/1035/2009  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  

bez oprocentowania w Rzeszowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej. 

 

5. Uchwała  nr  LXII/1036/2009  zmieniająca  uchwałę  Rady Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  emisji 

obligacji. 

 

6. Uchwała  nr  LXII/1037/2009  w  sprawie  zaciągania  zobowiązań  w  zakresie  podejmowania 

inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 

7. Uchwała nr LXII/1038/2009 w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 

8. Uchwała nr LXII/1039/2009 w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 

9. Uchwała nr LXII/1040/2009 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonej 

jako działka 56/26 w obr. 219, zabudowanej budynkiem hotelowym. 

 

10. Uchwała  nr  LXII/1041/2009  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 

niezabudowanych położonych w Rzeszowie przy ul. Spacerowej. 

 

11. Uchwała nr LXII/1042/2009 w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu. 

 

12. Uchwała  nr  LXII/1043/2009  w  sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  położonych  

w Rzeszowie. 
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13. Uchwała nr LXII/1044/2009 w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu. 

 

14. Uchwała nr LXII/1045/2009 w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu. 

 

15. Uchwała nr LXII/1046/2009 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Zmiany Nr 186/13/2009 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 107/15/2005 „Rzeszowskie Centrum 

Komunikacyjne”. 

 

16. Uchwała  nr  LXII/1047/2009  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  LVIII/964/2009  Rady  Miasta 

Rzeszowa z dnia 7  lipca 2009 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu Przybyszówka w Rzeszowie. 

 

17. Uchwała  nr  LXII/1048/2009  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Rzeszowa  w  sprawie  trybu 

udzielania  i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół  i placówek oświatowych prowadzonych 

na  terenie  Gminy  Miasto  Rzeszów  przez  podmioty  niezaliczane  do  sektora  finansów 

publicznych. 

 

18. Uchwała  nr  LXII/1049/2009  w  sprawie  przystąpienia  do  Programu  „Uczenie  się  przez  całe 

życie” Comenius. 

 

19.  Uchwała nr LXII/1050/2009 w  sprawie  realizacji projektu w  ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki. 

 

20. Uchwała nr LXII/1051/2009 zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie określenia 

zadań  z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  oraz  zatrudniania  osób 

niepełnosprawnych,  z  uwzględnieniem  planu  finansowego  Państwowego  Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2009 rok. 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  w  związku  z  wyczerpaniem 

porządku obrad zamknął obrady LXII sesji Rady Miasta Rzeszowa. 

 

Obrady trwały od godz.  830 do godz. 1520. 

Na tym protokół zakończono. 
     

                         Przewodniczący  

Rady Miasta Rzeszowa 

 

       Konrad Fijołek 
 

Protokołowała: 

 

Patrycja Zagaja 

 

 

Sprawdził: 

 

    Dyrektor 

Biura Rady Miasta Rzeszowa 

 

           Mirosław Kubiak 


